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17. schůze RO Kobylnice dne 5.8.2015 
 
Přítomni:  Šmíd, Dolanský, Štefková, Ulbrichová,  
Omluveni: Florian 
 
 Program schůze: 

1. Změna rozpisu rozpočtu 6/2015 
2. Rozpočtové opatření č. 8/2015 
3. Žádost ředitelky ZŠ o dofinancování mezd 
4. Nesouhlas zákonných zástupců žáků v ZŠ 
5. Dar stárkům  
6. Myčka nádobí do výdejny jídla v ZŠ 
7. Změna nájemní smlouvy na smlouvu o zemědělském pachtu 
8. Smlouva o umístění a provedení části vodovodní sítě a smlouva o budoucí smlouvě              

o zřízení služebnosti inženýrské sítě 
9. Příspěvek na telefon 
10. Nákup energií na roky 2016 a 2017 
11. Veřejnoprávní smlouva na projednávání přestupků 
12. Různé 

 
 

1. Změna rozpisu rozpočtu č. 6/2015 
 
Převádí se v příjmech dobrovolné vstupné z dětské olympiády ve výši 900 Kč, převádí se 3.200 Kč na 
nákup antiviru. Změna rozpisu rozpočtu tvoří přílohu č. 1 zápisu. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje změnu rozpisu 
rozpočtu č. 6/2015. 
 
hlasování:              4 pro                    0  proti                       0 zdržel se   
 
 

2. Rozpočtové opatření č. 8/2015 
 
Do rozpočtu se zapojuje dotace od JmK ve výši 20.000 Kč do příjmů i výdajů a do výdajů vlastní zdroje 
k této dotaci ve výši 2.000 Kč na projekt vzdělávání, dále se zapojují do příjmů i výdajů dotace na 
pracovní místo právníka obce ve výši 110 tis. Kč a do výdajů ještě vlastní zdroje ve výši 11 tis. Kč. 
Rozpočtové opatření tvoří přílohu č. 2 zápisu. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. provádí rozpočtové opatření 
č. 8/2015. 
 
hlasování:             4 pro                   0     proti                      0    zdržel se   
 
 

3. Žádost ředitelky ZŠ o dofinancování mezd 
 
Ředitelka ZŠ žádá o dofinancování mzdových prostředků na ranní družinu v ZŠ za leden až červen 2015 
a na mzdu brigádnic do MŠ během letních prázdnin a to ve výši 16.630 Kč celkem. Zároveň signalizuje, 
že ze strany rodičů bude zájem o ranní družinu i v příštím školním roce. Rada však konstatuje, že 
v rozpočtu školy na rok 2015 paní ředitelka nárokovala pro tento účel již v rozpočtu na rok 2015 
v položce Mzdy v ŠD a MŠ a zdroje pro tyto náklady škola dostává v souladu se schválenými 
závaznými ukazateli. Celkem požadovala 841 tis. Kč, obdržela 790 tis. Kč a v rozpočtu má uvedeny 
náklady na nákup ložního prádla za 32 tis. Kč, který realizovala z fondu rezerv. Navíc má rozpočtováno 
na energie 370 tis. Kč, přičemž loňská skutečnost činí 278 tis. Kč. Z uvedených údajů vyplývá, že 
pokud hospodaří  
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V souladu s rozpočtem, který sama navrhla, tak by měla mít na konci roku zlepšený hospodářský 
výsledek ve výši cca 73 tis. Kč. Za této situace není potřeba rozpočet školy navyšovat a také na fondu 
odměn by měla mít dostatek zdrojů. 
 
Rada v souladu s ustanovením § 102, odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje navýšení 
mzdových prostředků na ranní družinu v ZŠ a na mzdy brigádnic v MŠ o hlavních prázdninách celkem 
o 16.630 Kč a zároveň doporučuje zastupitelstvu obce zvýšit v tomto rozsahu příspěvek příspěvkové 
organizaci a změnit závazné ukazatele. 
  
hlasování:                0 pro                   4     proti                      0    zdržel se   
 
Návrh nebyl schválen! 
 
 

4. Nesouhlas zákonných zástupců žáků v ZŠ 
 
Rodiče žáků, kteří ve školním roce 2014/2015 končí 3. třídu ZŠ vyslovili ředitelce školy zásadní 
nesouhlas s tím, že právě tato třída, která má největší kázeňské i vzdělávací problémy by měla mít 
z rozhodnutí ředitelky v prvním pololetí následujícího ročníku již čtvrtou a ve druhém pololetí dokonce 
pátou třídní učitelku, což dle jejich názoru negativně ovlivňuje vzdělávání a psychiku žáků. Rodiče tak 
reagovali na zjištění, že na středisku služeb školám bylo vypsáno výběrové řízení na učitelku pro tuto 
třídu na 1. pololetí a zároveň měli informaci o tom, že v ostatních třídách pokračuje dosavadní třídní 
učitelka. Rada obce konstatuje nespokojenost s personální politikou ředitelky školy a zároveň konstatuje 
znepokojení z toho, že rodiče zvažují převedení svých dětí do jiné ZŠ. Rodiče požadovali, aby třídnictví 
v této třídě dostala některá ze stávajících  učitelek ZŠ a aby s touto třídou zůstala až do konce pátého 
ročníku. Tato situace byla probírána také na školské radě dne 28.7.2015.  
Ředitelka následně sdělila zřizovateli svoje stanovisko, ve kterém sice říká, že rodiče údajně neměli 
dostatečné informace, ale že jim vyhověla. Rodiče však využili informace z prostředí školy 
(pokračování třídnictví v ostatních třídách) a z veřejných zdrojů (web SSŠ).  
 
Rada v souladu s ustanovením § 102, odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb. bere na vědomí řešení 
situace s třídnictvím v ZŠ Kobylnice. 
 
hlasování:            4  pro                    0  proti                       0 zdržel se   
 
 

5. Dar stárkům 
 
Stárci požádali obec na pomoc s financováním výpůjčky krojů na tradiční hody a to ve výši 
5.000 Kč. Dále požádali o dar do tomboly. Stejně jako v loňském roce obec poskytne                   
3 poukázky na nákup, každá v hodnotě 300 Kč. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zák.č. 128/2000 Sb. o obcích schvaluje dar 
fyzické osobě Rudolfu Prusovi ve výši 5.000 Kč na financování výpůjčky krojů na tradiční 
hody a s poskytnutím 3 nákupních poukázek, každá v hodnotě 300 Kč do tomboly. 
 
hlasování:            4  pro                           0 proti                      0 zdržel se   
 
  

6. Myčka nádobí do výdejny jídla v ZŠ 
 
Vedoucí školní kuchyně opakovaně žádá o pořízení myčky nádobí do výdejny jídla v budově ZŠ. Při 
stavebních úpravách v minulosti byly pro tuto myčku připraveny přípojné body (voda, elektřina odpad 
do kanalizace). V minulosti však byl tento požadavek zamítnut z důvodů velké produkce páry při 
mycím cyklu. Současné myčky tento problém již mají technologicky vyřešen a produkce páry je menší 
než při mytí horkou vodou v dřezu, přičemž mytí použitého nádobí je rychlejší než při ručním mytí. 
Finanční zdroje pro pořízení myčky má škola na základě schváleného rozpočtu (viz bod 3 zápisu) a není 
žádný důvod, proč neměla být myčka již od počátku roku 2015 zakoupena. Vzhledem k tomu, že se 
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nejedná o investici (nad 40 tis. Kč), nákup myčky je v pravomoci ředitelky na základě hospodaření 
podle schváleného rozpočtu. 
 
Rada v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. bere na vědomí vybavení výdejny 
jídla v ZŠ myčkou nádobí a zároveň jako zřizovatel ukládá ředitelce ZŠ a MŠ Kobylnice vybavit 
výdejnu jídla myčkou nejpozději do 15.9.2015. 
 
hlasování:                4 pro                      0 proti                         0  zdržel se   
 
 

7. Změna nájemní smlouvy na smlouvu o zemědělském pachtu 
 
Obec má svoje zemědělské pozemky dlouhodobě pronajaté firmě BONAGRO, a.s. V souvislosti 
s obnovou katastrálního operátu při digitalizaci KN v loňském roce došlo k přečíslování parcel. Od 
1.1.2014 navíc nabyl účinnosti nový občanský zákoník, který tento způsob pronájmu nazývá pachtem. 
Z toho důvodu bude třeba vyhotovit novou smlouvu (o zemědělském pachtu), která konkretizuje 
pronajaté pozemky podle jejich současného označení v KN a zároveň využívá terminologii nového 
občanského zákoníku.  
Bylo právně prověřeno (viz příloha č. 3 zápisu), že se jedná o pokračování dosavadního právního vztahu 
a pouze jeho formálního převedení na novou formu. Na základě diskuse na zasedání zastupitelstva          
o zkrácení desetileté výpovědní lhůtě starosta jednal na vedení Bonagro, a.s. o jejím výrazném zkrácení. 
Na základě tohoto jednání Bonagro, a.s. předložilo nový návrh smlouvy o pachtu, ve které je zkrácena 
výpovědní doba na 5 roků. Dle vyjádření pracovníka a.s. je možné jednat ještě o kratší výpovědní době, 
pak by ale a.s. z důvodu vlastní nejistoty pro hospodářské plány (osevní plány, plány hnojení, plány 
nasazování techniky) musela a.s. zároveň snížit cenu pachtu. 
 
Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 2 písm. m) zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje smlouvu  
o zemědělském pachtu č. 45 – 10001 mezi Obcí Kobylnice a BONAGRO, a.s.. 
 
hlasování:              4 pro                   0     proti                      0    zdržel se   
 
 

8. Smlouva o umístění a provedení části vodovodní sítě a smlouva o budoucí 
smlouvě o zřízení služebnosti inženýrské sítě 

 
Svazek obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko připravuje v rámci svých rozvojových aktivit mimo 
jiné také V. etapu posílení skupinového vodovodu Šlapanicko, kterou by měl být vybudován vodojem 
na Prackém kopci a trubní, energetické a datové sítě pro provoz tohoto vodojemu a jeho propojení na síť 
k posílení zdrojů pro vodovod v Kobylnicích a stabilizaci tlakových poměrů ve vodovodní síti 
v Kobylnicích. Tato vedení inženýrských sítí by měla v budoucnu využít pozemky ve vlastnictví obce 
Kobylnice. Jejich využití pro uložení sítí a také vstup na ně při realizaci či následných opravách musí 
být smluvně zajištěn a toto právo je obsahem předloženého návrhu smlouvy. Návrh tvoří přílohu č. 4 
zápisu. Právní stanovisko tvoří přílohu č. 5 zápisu.  
 

Rada v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje Smlouvu o umístění       
a provedení části vodovodní sítě a smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti inženýrské sítě 
mezi Obcí Kobylnice a Svazkem pro vodovody a kanalizace Šlapanicko se zapracováním úpravy dle 
stanoviska právníka obce. 
  
hlasování:               4 pro                   0     proti                      0    zdržel se   
 

 
9. Příspěvek na telefon 

 
Od 1.7.2015 obec zaměstnává na pozici právníka obce Mgr. Jiřího Dočekala. Vzhledem k tomu, že jeho 
kancelář není vybavena telefonní linkou a většina telefonického spojení se nyní uskutečňuje 
prostřednictvím mobilních sítí, navrhuje se přidělit tomuto zaměstnanci příspěvek na užití jeho 
mobilního telefonu ve výši 200 Kč měsíčně. 
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Rada v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje s účinností od července 
2015 včetně příspěvek 200 Kč/měsíc pro zaměstnance obce Mgr. Jiřího Dočekala. 
  
hlasování:               4 pro                   0     proti                      0    zdržel se   
 
 

10. Nákup energií na roky 2016 a 2017 
 

V roce 2013 obec poptávala prostřednictvím elektronické aukce dodavatele energií (elektřina a plyn)     
a to prostřednictvím Nákupní společnosti s.r.o. Z té doby má obec smlouvu na dodávku energií do 
konce roku 2015 a v tuto chvíli je vhodné uskutečnit nový výběr dodavatele energií. Je možné opět Tak 
učinit prostřednictvím stejného subjektu elektronickou dražbou nebo přímo nákupem energie na burze. 
S nákupem na burze nemá obec zkušenost a nese sebou i rizika z nákupu nadbytečného množství 
energie. Náklady obou těchto způsobů jsou takřka stejné - cca 20 tis. Kč, přičemž celkové náklady na 
dva roky (na které by byl dodavatel vybrán nebo na které by byl realizován nákup energií) jsou cca          
600 tis. Kč. Jedná se tedy o zakázku malého rozsahu a elektronické dražby je možno využít. Cena za 
soutěž je tak nízká, že se nejen jedná o zakázku malého rozsahu, ale podle pravidel pro zadávání 
zakázek ji lze zadat z volné ruky. Vzhledem k minulé dobré zkušenosti s tímto způsobem výběru 
dodavatele energií i s firmou Nákupní společnost se doporučuje přihlásit se u ní k výběru dodavatele 
energií elektronickou aukcí. 
 
Rada v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje výběr dodavatele energií 
na roky 2016 a 2017 elektronickou aukcí prostřednictvím Nákupní společnosti s.r.o. 
  
hlasování:               3 pro                   0     proti                      1    zdržel se   
 
 

11. Veřejnoprávní smlouva na projednávání přestupků 
 
Obec Sokolnice vypověděla Veřejnoprávní smlouvu č. 2/2008 na provádění agendy projednávání           
a rozhodování přestupků dle § 53 odst. 1 zákona č. 200/1990 Sb. Současně ani pro sebe nehodlá obec 
Sokolnice tuto agendu sama vykonávat a bude žádat město Šlapanice o smlouvu na tuto agendu. Rovněž 
Kobylnice nemají právní a technický aparát na výkon této agendy a bude potřeba požádat město 
Šlapanice o uzavření příslušné smlouvy. Do žádosti budou zapracovány i přestupky dle jiných předpisů. 
 
Rada v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje přípravu žádosti                 
o uzavření veřejnoprávní smlouvy na přestupkovou agendu s městem Šlapanice . 
  
hlasování:               4 pro                   0     proti                      0    zdržel se   
 
 

12. Různé 
 
Diskuse o ekonomickém řízení ZŠ, nutnost zahájit s ředitelkou nejpozději v polovině září dialog                
o přípravě rozpočtu školy tak, aby ve svých položkách korespondoval s účetními položkami 
v účetnictví. Ředitelka pak musí sledovat vývoj plnění a čerpání rozpočtu průběžně, aby kdykoli během 
roku věděla, kolik škole zůstává zdrojů na jednotlivá vydání. Ředitelka dále požádala obec o vystavení 
potvrzení trvání jejího pracovního poměru. Tato žádost vyplývá z její nesprávné interpretace změny 
školského zákona. I nadále trvá stav, kdy ředitel je jmenován do své funkce na 6 roků, pracovní poměr 
se však mění na dobu neurčitou u těch ředitelů, jimž dříve vznikl pracovní poměr jmenováním na dobu 
určitou.  
 
Nepřiznaná dotace na protipovodňovou výbavu pro zásahovou jednotku PO. Dotace byla uvažována 
například na nákup plniček pytlů pískem a na nákup samotných pytlů.  
 
Na účet obce přišla dotace z JmK ve výši na projekt vzděláváme se v každém věku. Projekt bude 
uskutečněn v podzimních měsících. 
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Probíhají jednání s ÚZSVM o právu stavby sítě veřejného osvětlení na státních pozemcích a zároveň 
také o bezúplatném převodu některých pozemků pod současnými či plánovanými komunikacemi.  
 
Probíhají administrativní úkony pro směnu pozemků s Jihomoravským krajem dle předchozích usnesení 
zastupitelstva.  
 
V nově vzniklém Svazku obcí Šlapanicko probíhá diskuse o změně stanov tak, aby byly přijatelné jak 
pro současné členské obce tak i pro další obce, které mají  zájem přistoupit. Jedná se o technické úpravy 
znění. Dá se předpokládat, že tento návrh bude zastupitelstvo projednávat v září či listopadu 2015. 
 
Jiří Pecl jako přizvaný zastupitel seznámil radu obce s průběhem jednání rady školy. Tato schůze 
projednávala nespokojenost rodičů s postupem ředitelky ve věci třídnictví (viz výše), změnu jednacího 
řádu, kontrolu míry aprobovanosti učitelů a počty dětí ve třídách ZŠ. 
 
Na minulém zasedání zastupitelstva podala paní Šimlová podnět k prodloužení provozní doby školky. 
Kontrolou v posledních dnech června bylo zjištěno, že v 15.50 hod (10 minut před koncem) zůstávají ve 
školce 2 – 3 děti. V červnu se opakovaně (několikrát) stalo, že poslední dítě bylo převzato s asi                
10 minutovým zpožděním. Ve sledování reálné potřeby prodloužení provozní doby MŠ se bude ještě 
pokračovat a současně proběhne s ředitelkou a vedoucí učitelkou v MŠ diskuse                                                
o technickoorganizačních možnostech zabezpečení prodloužení provozu a o jeho nákladovosti. 
 
Na ulici Táborské při vstupu do obce u provozovny výrobny větracích jednotek je neudržovaná zeleň        
a je zde neoprávněně skladován materiál. Starosta osloví majitele nemovitosti s výzvou k nápravě stavu. 
 
Na žádost o umožnění vstupu do obory Bažantnice z 20.3.2015 reagoval zástupce ředitele ŠLP Křtiny 
až na konci června a to odmítavým stanoviskem. Mimo jiné uvedl: „Pokud by měla nějaká přístupová 
cesta z obce Kobylnice přeci jen vzniknout, nechť je vedena mimo území obory- např. při krajnici již 
zmíněné silnice III. tř.“ Starosta jednal s představiteli SÚS JmK o možnosti vést takovou komunikaci 
v souběhu se silnicí. Stanovisko SÚS není v zásadě odmítavé, znamenalo by však stavební úpravu 
krajnice vozovky, odkanalizování tohoto úseku silnice a rozšíření vozovky na normovou šířku včetně 
nosné konstrukce svázané s nosnou konstrukcí chodníku. Taková úprava by (se zkušeností z ceny blízké 
autobusové zastávky) stála okolo 2 mil. Kč a je zřejmě pro obec nepřijatelná. Z toho důvodu rada 
pověřila starostu k jednání o případném odkoupení pruhu přilehlého pozemku ŠLP alespoň v šířce          
2 metry. 
 
 
Zápis byl vyhotoven dne 6.8.2015. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ing. Lubomír Šmíd                      Stanislav Dolanský  
         starosta                                                                                   místostarosta 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


